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      Аннотация

    
        
          Данная работа посвящена определению рационального варианта организации хвостового хозяйства горно-металлургического комплекса «Удокан». В ходе работы выбрана площадка для размещения хвостохранилища для 1 очереди развития ГМК, при производительности 12 млн.т/год. Было показано, что наиболее целесообразно размещать хвостохранилище в долине верховьев  руч. Эмегачи. Для последующих стадий проектирования для складирования хвостов рекомендуется хвостохранилище намывного типа. Сравнение вариантов работы фабрики со сгущением до 50% и без сгущения показало, что общие затраты для складирования хвостов в варианте без сгущения выше. На дальнейших стадиях проектирования рекомендуется вариант со сгущением хвостовой пульпы до 50%.
        

        
          The given work is devoted to the definition of a rational choice for the organization of tailings of the mining and metallurgical complex "Udokan». During the work, a site was selected for the placement of a tailings storage for the 1st stage of MMC development, with a capacity of 12 million tons / year. It has been shown that the most appropriate to place tailings storage in the valley of the upper reaches of the stream Emegachi. For subsequent design stages, an alluvial type of the tailings storage is recommended. A comparison of factory operation variants with up to 50% thickening and without thickening showed that the total cost for storing tailings in the non-thickening variant is higher. For subsequent design stages, variant with a thickening of the pulp up to 50% is recommended.
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